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Bienvenidos. (Biyenvenidos)1 

Sizleri Dış Ekonomik İlişkiler Kurulu – DEİK adına saygıyla 

selamlıyor; beş ayın ardından tekrar Kübalı dostlarımızla tekrar burada 

birlikte olmaktan mutluluk duyuyorum.  

Geçtiğimiz yıl Kasım ayında Küba Devlet Başkanı Sayın Miguel Diaz 

Canel’in Türk İş İnsanları ile gerçekleştirdiğimiz toplantımızda ülkelerimiz 

arasındaki son 4 yılda gerçekleştirilen 15 adet anlaşmaya bir tane daha 

eklemiştik. Bugün de ekonomik ilişkilerimizi geliştirmek adına Türk 

şirketlerinin Küba’ya ilgisini artırma yönünde önemli adımlar atmayı 

hedefliyoruz. 

İki ülke arasındaki dostluk temeline dayanan ilişkiler, ekonomik 

alanda da devam ediyor. Ancak mevcut ekonomik bağlarımızı yeterli 

görmeyerek, hak ettiği seviyeye yükseltmek için atılacak adımların çok 

olduğuna inanıyoruz. İki ülke dış ticaret hacmi geçtiğimiz yıl 50 milyon $’ın 

üzerinde gerçekleşti. Ancak Cumhurbaşkanlarımız arasında yapılan 
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görüşmelerde belirlenen 200 milyon $ hedefine dengeli bir şekilde 

ulaşmak için daha çok gayret göstermemiz gerektiği de ortada. 

Bu süreçte, önümüzü daha hızlı açacağına inandığımız birkaç 

hususu, kısaca dile getirmek isterim. 

• İkili ticaretimizin daha da geliştirilebilmesi ve ihraç ürünlerinin 

çeşitlendirilebilmesi adına, Küba ile yeni iş birliği alanlarının 

oluşturulması gerekli. Öncellikle sağlık ve biyomedikal sektöründe 

yapılacak yeni ortak projeler ile ikili ticari ilişkilerimizin daha büyük bir 

ivme kazanabileceğini düşünüyorum. 

• Ayrıca, turizm, inşaat, enerji, perakende, tekstil, tarım ve gıda 

hedef sektörlerimiz arasında yer alıyor. THY da haftada 3 gün sefer 

düzenliyor. 

• Küba'da potansiyel altyapı yatırımları başlıca konulardan. 

Dünyada kendisini kanıtlamış, tecrübeli müteahhitlerimiz de bu alanda 

beraber çalışmaya hazırlar. 

• Küba’da yaptırımlara rağmen gelinen yeni süreçte, dış yatırımların 

önünü açan hukuki altyapısı önemli bir başlık. 

• Ticari iş birliğimizin alt yapısını tamamlamak üzere, öncelikle 

Yatırımların Karşılıklı Teşviki ve Korunması anlaşmasının revizesi 

önemli.  

• Çifte Vergilendirmenin Önlenmesi Anlaşmasının imzalanması için 

iki ülke resmi makamlarının Küba tarafının hızlanması da bir başka 

önemli başlık.  



 

 

• Bunlara ilaveten, bilgi (know-how) ve networkun özellikle günümüz 

dünyasında ne kadar önemli olduğu malum. DEİK ailemizin tüm dünyaya 

yayılmış 152 İş Konseyine ait networkünü, Kübalı dostlarımızla birlikte 

kullanmaya her zaman hazırız. 

Sözlerimi bir Küba atasözüyle bitireceğim. Dostlarımız, “El tiempo 

lo cura todo” (El tiyempo kura todo) derler. Bizde bu söz “Zaman her 

şeyi iyileştirir” olarak kullanılıyor. Zamanla, adım adım iki ülke arasındaki 

ekonomik ilişkilerimizi güçlendireceğimize inanıyorum.  

Başta Küba Başbakanı Sn. Manuel Marrero Cruz (Manuel Marrero 

Krus) olmak üzere, Değerli Bakanlara, Sayın Büyükelçi’ye, sponsorumuz 

Tegas Otelcilik’e, programımıza katılan ve emeği geçen herkese teşekkür 

ediyor, saygılar sunuyorum. 

Nail OLPAK 

DEİK Başkanı 

 


